



青岛大学

QINGDAO UNIVERSITY

山东省青岛市宁夏路308号 266071  
308 Ningxia Rd. Qingdao  
Shandong, P.R.C 266071  
<http://www.qdu.edu.cn>

## 贺 信

我谨代表青岛大学数学与统计学院祝贺圣彼得堡国立大学应用数学与控制过程系创建 50 周年！

1991-1996 年，我在研究生院学习；2017 年以来，我的 5 名学生相继来到这里，其中 1 人刚刚被录取为研究生。

我们处在一个共同大陆的两端，距离如此遥远，差异如此巨大，却丝毫不妨碍我们之间深厚的友谊。

未来的 50 年，希望我们的子孙延续并发扬我们的友谊！

祝福圣彼得堡国立大学应用数学与控制过程系 50 华诞！  
祝福中俄友谊万古长存！

青岛大学数学与统计学院

院长高红伟教授

2019 年 10 月 10 日

## Congratulation

On behalf of the School of Mathematics and Statistics of Qingdao University, I would like to congratulate St. Petersburg State University on the 50th anniversary of the founding of the Faculty of Applied Mathematics and Control Processes!

I studied in graduate school of St. Petersburg university from 1991-1996. And five of my students have also studied here since 2017. One of them has just been admitted as a doctor student.

We are at the end of a common continent. Even though we are so far away, so far apart from each other, that the differences are so great that in no way hinder our deep friendship.

For the next 50 years, I hope our children and grandchildren will continue and carry forward our friendship! Bless the 50th birthday of St. Petersburg State University's Faculty of Applied Mathematics and Control Processes!

Wishing the friendship between China and Russia lasts forever!

School of Mathematics and Statistics,  
Qingdao University  
Prof. Hongwei GAO, Dean

October 10, 2019